
 

 
 
 
 
 
 

Četvrtak, 10. novembar 2005. 
Svedok P-021 
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili sudu 
Početak u 9.01 h 
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite. 
 
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro gospođo. Ja moram da vas podsetim na svečanu 
izjavu koju ste dali na početku svog svedočenja i moram da vam kažem da ona još 
uvek veži. Gospodine Vasiću, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT VASIĆ 
 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro jutro, časni Sude. Dobro jutro svima u 
sudnici. Posebno dobro jutro gospođo. Ja se nadam da se još uvek sećate upozorenja 
koje sam vam juče dao da napravimo malu pauzu između pitanja i odgovora kako bi 
prevodioci stigli da prevedu i kako se vaš glas ne bi čuo. Hvala vam. Ja bih se za 
trenutak samo vratio na događaje u Borovu Selu od 2. maja 1991. godine. Vi ste nam 
juče na pitanje mog uvaženog kolege u glavnom ispitivanju rekli da je većina 
pripadnika policije koji su poginuli u Borovu Selu bila hrvatske nacionalnosti, zar ne?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja tako mislim. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je policija Republike Hrvatske pre događaja 
u Borovu Selu bila multietničkog sastava? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Na to vam pitanje ne bih sa sigurnošću mogla 
odgovoriti. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A odakle onda potiču vaša saznanja da je većina 
postradalih policajaca bila hrvatske nacionalnosti? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam rekla da ja mislim, ali ne da znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Takođe ste juče u glavnom ispitivanju rekli da od 
jednog trenutka, pa do 20. novembra 1991. godine niste imali redovno snabdevanje 
električnom energijom u bolnici, te da ste koristili generatore za napajanje potrebnih 
instrumenata... potrebnih aparata i osvetljenje operacionih sala. Interesuje me da li su 
ovi generatori... ovi agregati upotrebljavani samo za operacione sale bolnice ili još za 
neke druge prostorije? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Korišteni sz uglavnom za operacione sale, ali 
isto tako i za potrebe atomskog skloništa. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste i za potrebe atomskog skloništa. Šta se 
ovim agregatima napajalo u atomskom skloništu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Električna struja. Svjetiljke. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste dali svoj stav, svoju ocenu povodom 
pitanja mogu uvaženog kolege u poglednu oslobođenja Vukovara. Rekli ste da vas 
niko nije trebao osloboditi, da ste vi živeli mirno. Uz sve razumevenje za vaš revolt 
kad pričate o jeseni 1991. godine, moram da vas pitam nešto. Juče ste pomenuli da ste 
čuli da je pre otpočinjanja sukoba u Vukovaru, bilo eksplozija, da su neki ljudi nestali. 
Da li ti jadni ljudi koji su nestali su imali takođe svoje porodice, prijatelje, dom, 
život? Zar ne?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. To ste potpuno u pravu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I oni su u jednom trenutku bili žrtve nekog, neke 
vrste terora od kojih ih je neko trebao zaštiti, zar ne?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To bismo tako mogli reći. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste spominjali vaše kolege, Ivankovića, ja bih 
sad dodao i doktora Manojlovića. Da li je vaše mišljenje da su oni ozbiljne ličnosti, 
profesionalci? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Apsolutno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Moj uvaženi kolega vas je juče u jednom trenutku 
pitao da li ste vi ikada videli naoružanje na bolnici. On je čak i specificirao da se 
radilo o protivavionskom naoružanju i vi ste odgovorili da tako nešto nikada niste 
videli. Mene intereseju šta bi vi rekli ako vam kažem da su doktor Ivanković i doktor 
Manojlović spominjali u svojim izjavama da se sa bolnice delovalo na avione 
Jugoslovenskog ratnog vazduhoplovstva? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja kolege inače izuzetno cijenim kao kirurge i 
kao osobe. To uopće nije upitno, ali i dalje napominjem da nemam saznanja zaista da 
je bilo bilo kakvih takvih djelovanja iz bolnice. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Hteo bih još jednu stvar da rasčistimo, 
a koju ste juče pomenuli na pitanje mog uvaženog kolege. Rekli ste da ste se u jednom 
trenutku preselili da spavate u podrumu bolnice. Interesuje me da li se radi o staroj 
zgradi ili novoj zgradi bolnice? Gde se nalazio taj podrum? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: U starom djelu bolnice. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li znate gde je spavalo osoblje koje je radilo u 
kuhinji, ako vam je to poznato? U kojoj zgradi bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Isto u starom djelu bolnice. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sad bih se vratio na poslednji dan vašeg boravka u 
bolnici, 20. novembar i skrenuo bih vam pažnju na ono šta ste juče rekli da kada ste se 



 

 
 
 
 
 
 

sa sastanka koji je održan tog jutra u prostoriji bolnice, kretali prema svojoj sobi da bi 
uzeli stvari, da je bolnica bila prazna. Pretpostavljam da tu niste računali na bolesnike 
koji su ležali u krevetima, dakle one ležeće bolesnike, koji su u bolnici ostali i koji su 
evakuisani 20. i 21. novembra? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako se ne varam, mislim da sam rekla "skoro 
prazna". I da, tu ste u pravu, misleći na ležeće pacijente, neke ležeće, ne sve, ali neke. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Juče ste nam rekli da vam je 18. novembra 
zvanično saopšteno da će se vršiti evakuacija bolnice pod nadzorom Crvenog krsta, 
zar ne?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tako je. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vama je i pre ovog datuma sigurno bilo poznato 
da će do evakuacije bolnice doći? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa mislim da na to pitanje ne bih tako mogla 
odgovoriti. Mi smo možda do zadnjeg momenta vjerovali da ostajemo. 
 
ADVOKAT VASIĆ: To vas pitam, jer ste nam juče rekli... Ja se izvinjavam časni 
Sude, možda bi bilo bolje da pređemo na privatnu sednicu. 
 
SUDIJA PARKER: Privatnu sednicu, molim vas. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Časni Sude sada smo na otvorenoj sednici. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, vi ste ovim završili svoje unakrsno 
ispitivanje, zar ne?  
 
ADVOKAT VASIĆ: Da, časni Sude. Sada će moje kolege ispitivati. 
 
SUDIJA PARKER: To smo trebali da kažemo na otvorenoj sednici tako da i javnost 
zna o čemu se radi. Hvala vama. Gospodine Boroviću, izvolite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Dobar dan, časni Sude.  
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT BOROVIĆ 
 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ja sam Borivoje Borović, branilac Miroslava 
Radića. Prvo pitanje: kako se zvao šef vašeg odelenja? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Časni Sude, sada sam se blokirala. Možete li 
mi pomoći. Vi sigurno znate. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Časni Sude, pre nego što odgovori, pa da joj malo i 
pomognem. Opet tražim privatnu sednicu zbog ovih imena na trenutak. Hvala.  
 
SUDIJA PARKER: Privatnu sednicu, molim vas. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dakle, kasarna Jugoslovenske narodne armije 
od kada postoji u Vukovaru? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sigurno 10, 20... 10, 20 godina sigurno. Ali 
točno vremenski ne znam, ali dugo u svakom slučaju. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste nekada bili u toj kasarni? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jesmo. Kao djeca smo išli iz škole obilaziti 
kasarnu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste u vreme ovih vukovarskih događanja 
prolazili pored kasarne? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. Nije bilo potrebe da idem u tom smjeru. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dakle, možemo da zaključimo da nikada niste 
od maja meseca do kraja novembra prošli pored kasarne. Budite ljubazni... To 
odmahivanje glavom ne može se transkribovati. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, ne. Nego čekam da se završi prijevod, pa 
zbog toga. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Juče ste se izjašnjavali o oborenim 
avionima Jugoslovenske narodne armije. Dali ste objašnjenje da ste to pročitali u 
medijima, jer niste u to vreme bili u Vukovaru. Šta ste čuli u medijima? Ko je oborio 
te avione? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Koliko se sjećam bila je informacija da su 
oborena dva aviona. Ali točno ko, ne bi bilo korektno da kažem nešto u šta nisam 
sigurna imenovati. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li nam možete pomoći sa informacijom, 
da li ste saznali nakon toga, boraveći u bolnici, ko je mogao da obori ta dva aviona 
Jugoslovenske narodne armije? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: O tom detalju se nisam niti raspitivala. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Da li su u Vukovaru postojale etničke 
ulice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To zaista ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li to znači da ćemo da prihvatimo tu 
činjenicu, ako za to ne znate, da su srpske i hrvatske kuće, kao i ostalih građana 
drugih nacionalnosti, bile izmešane po ulicama? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Apsolutno izmješane. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li nam onda možete pomoći u 
zaključivanju kako je JNA mogla znati koje kuće gađa? Ili imate neko objašnjenje, da 
li su pogađane samo hrvatske kuće ili su pogađane i kuće Srba? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pogađan je cijeli grad. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li hoćete da zaključimo da je JNA gađala i 
Hrvate i Srbe? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako je cijeli grad bio izmješan i nisu 
postojale tako strogo odjeljene etničke skupine, onda bismo mogli iz toga izvesti 
takav isti zaključak kao što ga vi navodite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li onda možete Sudu i Odbrani dati valjan 
zaključak, koji su to onda bili ciljevi Jugoslovenske narodne armije o kojima ste vi 
pokušali delimično juče da se izjašnjavate? Ako napadaju i Hrvate i Srbe, koji je onda 
bio njihov vojni cilj? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako je to takom, onda biste trebali pitati 
predstavnike JNA, jer to su vojni ciljevi. Ja to ne znam, ako ćemo tako to... Nije 
moje... Nije do mene da ja govorm o ciljevima. To je vojna domena. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Uvažena gospođo, vi ste se o tome izjašnjavali 
juče, rekao sam, i donosili ste zaključke. Upravo ste se izjašnjavali na ta vojna pitanja, 
bez obzira što ste doktor. Da li vi nemate odgovor na to pitanje? Ili ne želite da 
odgovorite? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja nemam konkretan odgovor na to. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Atomsko sklonište u bolnici, pošto sam 
zapamtio juče šta ste rekli na tu okolnost. Pitam vas konkretno, od kada je ono počelo 
biti pripremano da bi bilo u funkciji? Od kog meseca? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako se dobro sjećam, oko deveteg mjeseca, 
ali ne mora biti točno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ja ću pokušati da vam predočim šta su 
govorile svedokinje koje su svedočile pre vas. Prve dve svedokinje koje su bile 
zaposlene u bolnici su izjavile... Da ne tražimo privatnu sednicu, pošto je vama ta 
činjenica poznata, pa da ne bih sada pominjao imena. Ali su izjavile decidirano da je 



 

 
 
 
 
 
 

2. maja, odnosno 2. petog 1991. godine pripremljeno atomsko sklonište. Direktor 
bolnice je bila isključiva po tom pitanju. Vaš komentar? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako ona to tvrdi, to je sigurno točno, ali ja tih 
saznanja nemam. Ja nisam ulazila u taj dio bolnice. Ja znam kada smo ga otprilike 
počeli koristiti, a kada je počelo da se priprema, to će ipak onih koji su odgovorni za 
tu pripremu bolje odgovoriti. 
  
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li, dakle, dopuštate mogućnost da je 
sklonište pripremano u maju mesecu 1991. godine? Da li dozvoljavate takvu 
mogućnost? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Apsolutno dozvoljavam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato kada je pripremano 
atomsko sklonište, o kome ste se takođe izjasnili, u ''Borovo-komercu''? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, ja to ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li dozvoljavate mogućnost da je to takođe 
bilo maja meseca 1991. godine? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako su oni koji su odgovorni za to tvrdili 
tako, onda ja nemam razloga da tvrdim drugačije. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kao što vidimo iz vaših pisanih dokumenata, 
kao i iz vaše izjave koju ste davali nekoliko puta istražiteljima u krivičnom Predmetu 
Dokmanović i juče, pominju se ZNG-e. Moje pitanje glasi. Da li je Zbor narodne 
garde paravojna formacija po vašem shvatanju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Na to pitanje mi je teško odgovoriti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Po stavu Odbrane i to je dobar odgovor. Da li 
ste znali kako izgleda jedan paravojnik koji se zove Zenga? Da li ste ga nekad videli u 
vojnoj uniformi? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: U vojnoj uniformi, moguće da da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li možete da opišete izgled te uniforme, 
izgled oružja i vojnu oznaku? Ne u smislu čina, nego amblem koji označava tu 
paravojnu formaciju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu vam opisati oružje, jer se u oružje 
ne razumjem. Mogu vam reći da je to samo šarena odora, ali točnu oznaku stvarno ne 
bih sa sigurnošću tvrdila. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pošto niste sigurni, da pokušamo da vam 
pomognemo onda, ako dozvoljavate. Da li se na toj oznaci paravojne formacije negde 
nalazi slovo ''U''? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Takvu oznaku nigdje nisam vidjela na bilo 
kojoj odori. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Sledeće pitanje nije pitanje provokacije, nego 
vrlo ozbiljno. Da li možete Pretresnom veću vi objasniti ko su ustaše i da li znate ko 
su ustaše? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: O tome sam samo učila u školi, nešto iz davne 
prošlosti, vezano za događanja unutar Drugog svjetskog rata kad su bile paravojna 
formacija. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa da li nam možete deo tog sećanja preneti, 
vezano za tu paravojnu formaciju koja se zvala ustaše? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ono koliko se sjećam iz škole da su to 
formacije koje su bile sa nacionalističkim predznakom. Mislim da je to ono okvirno 
što bih možda najbolje mogla ih opisati. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kom nacionalističkom miljeu je pripadao taj 
predznak koji ste nam sada vi objasnili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Hrvatskom. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Postoje informacije o kojima smo i 
ovdje raspravljali, u ovom Sudu, da se pravilo poređenje između Zengi i ustaša. Da li 
je vama ta činjenica poznata u tom smislu da su Zenge kao paravojna formacija 
tretirane kao nastavak ustaša kao paravojne formacije iz onog Drugog svetskog rata? 
Da li ste vi čuli za tu činjenicu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pošto ste vi iz neke novije istorije, neću vas 
više ovom istorijskom problemu vraćati. Sledeće pitanje glasi: da li znate ko je Franjo 
Tuđman? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ko je? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Prvi hrvatski predsjednik. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da objasnite šta znači 
prvi hrvatski predsednik? Zar Hrvatska pre toga nije imala nijednog predsednika? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Prvi predsjednik hrvatske države onda kad je 
ona proglašena samostalnom. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pre toga da li ste vi živeli u hrvatskoj državi i 
da li je ona imala svog predsednika? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam živjela u Republici Hrvatskoj koja je 
bila u sastavu jugoslovenske države. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dakle, da li je ona imala predsednika, ta 
hrvatska republika koja je bila država? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Imala je uvjek svog predstavnika koji je bio 
predstavnik republike. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kako se on zvao, pre Tuđmana?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Šta znači to? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu se sjetiti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li to za vas znači da istorije Hrvatske 
počinje od novembra 1991. godine? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, apsolutno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ako mi ne zamera protivna strana i Sud, pa od 
kada za vas počinje istorija Hrvatske, pošto ste intelektualac, čini mi se da ovo pitanje 
mogu vama postaviti? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa postoji povjest Hrvatske i prije tih 
događanja i poslije tih događanja. Hrvatska nije samo nastala od tada. Hrvatska je 
daleko prije. Ali vi me pitajte za konkretne stavri. To je i poslje toga. A što se tiče 
postanka Hrvatske, pa Hrvatska je postojala kao republika ako je to nešto odgovara 
kao... ako možete to uzeti kao odgovor.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. To je sasvim zadovoljavajući odgovor. 
Sledeće pitanje. Da li vam je poznato da je predsednik Franjo Tuđman u sedmom 
mesecu 1991. godine obišao Vukovar? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Taj podatak ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato je osmog meseca 1991. 
godine premijer Hrvatske u to vreme, Franjo Gregorić, obišao Vukovar? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ni to ne znam.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznata činjenica na koju ću vas 
podsetiti ako jeste, ali idem kao kroz pitanje, da je 8. avgusta Sekretarijat za narodnu 
odbranu Vukovara doneo naredbu da se izdaju dozvole kojima će se dozvoljavati 
izlazak iz grada i da samo na osnovu tih dozvola nakon osmog meseca 1991. godine 
građani Vukovara mogu napuštati grad? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: O tome sam čula, a da sa sigurnošću mogu 
tvrditi, ne. Osobno mi nije nikad trebala takva potvrda, pa onda... stvarno ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Šta ste čuli u vezi tih potvrda za izlazak iz 
grada i od koga? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Čula jesam da su postojale te potvrde, ali 
nikako osobno. 
 



 

 
 
 
 
 
 

SUDIJA PARKER: Gospodine Boroviću, da li bi sada bio pravi trenutak da 
napravimo pauzu? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Da, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: U redu. Nastavićemo u 11.00. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
 

(pauza) 
  
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Boroviću. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Čuli smo od vas da je život u 
Vukovaru bio dobar pre ovoga, da ste živeli u dobrim odnosima sa svojim komšijama 
drugih nacionalnosti. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Točno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li biste želeli odgovoriti na pitanje da li ste 
vi lično bili za otcepljenje Hrvatske od Jugoslavije? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako mi Sud dozvoljava tu mogućnost da ne 
odgovorim, ja bih ostala pri tome da ne odgovorim na to pitanje. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala vam. I to je politički stav. Sledeće 
pitanje... Molio bih privatnu sednicu pre sledećeg pitanja.  
 
SUDIJA PARKER: Privatnu ili poluprivatnu. Mislim da će biti dovoljno 
poluprivatna sednica, jer privatna znači da se spustite sve roletne. Dakle, privatnu 
sednicu molim. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Ponovo smo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ponoviću pitanje. Do kada je hirurgija imala 
struju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim negdje do kraja desetog, možda 
jedanaesti mjesec, ali nisam baš sigurna. Ono kontinuirano. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Haškim istražiteljima ste izjavili na drugoj 
strani, peti stav. Mogu vam i pokazati, a Tužilaštvo može i da kontroliše BHS i 
englesku verziju, 'a je na hirurgiji bilo struje do kraja, do samog kraja. Šta je tačno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako uzmete u obzir da je bila opskrbljena sa 
agregatima, onda su to dvije različite stvari. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li znate ko je isključivao struju i da li je 
uopšte neko isključivao struju i gde je to moglo da se uradi, pošto mi nismo iz 
Vukovara? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja nisam rekla da je neko isključivao struju, 
nego zbog oštećenja instalacija da nije više bilo moguće kontinuirano snabdjevanje.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li dakle možemo da se složimo da u 
Vukovaru u ovom periodu koji ste vi opisivali, ako se setimo i vašeg odgovora oko 
vode juče, da vodu i struju niko nije fizički bolnici isključivao? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja vjerujem u to da niko nije fizički 
isključivao. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. S obzirom na zanimanje koje 
imate, koje neću ponoviti na ovoj javnoj sednici, kako ste vi dolazili do podataka 
koliko je cela bolnica primala pacijenata i s obzirom na činjenicu da ste bili samo na 
tom određenom odelenju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pitanje... Pojasnite pitanje? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Vi ste se izjašnjavali o ovim činjenicama na 
prošloj raspravi i to sam ja notirao pošto ste te podatke iznosili. Ja vas sada pitam vrlo 
prosto kao neko ko radi u određenom odelenju, neću reći čega, razumemo se, kako 
može imati uvid i na osnovu čega ima uvid koliko se ukupno pacijenta dnevno 
pojavljuje u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sad ću vam vrlo jednostavno odgovoriti. Vi 
kao doktor radeći u tim uvjetima niste fizički samo tamo. Vi tokom dana po potrebi 
odlazite i na druge odjele, po potrebi i na kirurgiju. Ali kad se događaju takve neke 
stvari, onda ste fizički prisutni tamo gdje se prima najveći broj pacijenata, da biste bili 
pri ruci onog momenta ako neko zatreba vašu pomoć. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li ste vi imali uvid u protokol o 
prijemu pacijenata ili niste? Mislim na pacijente cele bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Jedno pitanje koje se ne tiče direktno 
mog branjenika, ali smatram da bi moglo da bude značajno za ovaj Sud. Da li znate 
razliku zašto su umrli u bolnici umotavani u bele čaršafe, a ovi na drugom mestu 
nisu? Zašto je to rađeno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nemam nekih saznanja posebnih da je neko 
uvijen, a neko... Stvarno ne vidim nekog logičnog razloga za to ako je tako. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Što se tiče ranjenika i paravojske 
Zenge i policije koji su donošeni u bolnicu, ljudi koji su ih donosili da li su bili 
naoružani? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam sudjelovala u direktnom prijemu. Ja 
kad dobijem pacijenta, on u tom mometntu apsolutno nema nikakvog oružja kod sebe. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: To je tačno kada vi dobijete pacijenta na svoje 
odelenje. Ali malopre, čini mi se, izjavili ste da ste vidno učestvovali u prijemu novih 
pacijenata. U tom trenutku, koji je sada važan za Odbranu, treba da odgovorite da li su 
tada ljude donosili naoružani ljudi? Ako jesu, šta bi sa oružjem i tako dalje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ono što znam je da je postojalo pravilo u 
bolnici, oružje se nije smjelo unositi u bolnicu i moralo je se ostavljati ili van bolnice 
ili im je uzimano. To je što znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. To za van bolnice da ne znate, u redu. 
A to da je neko uzimao, jeste li to videli? Ako uzimaju, gde stavljaju oružje? Ko 
uzima oružje? Je l' ima neko da je nadležan za to? Je l' neko vodi raćuna u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Osoba koja je to morala raditi... Znam da su 
postojale te osobe, ali ko je uzimao, kad je uzimao i gdje je stavljao, to ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pošto uvažena svedokinjo znate da su 
postojale osobe koje su to radile, jesu li to pripadnici policije ili pripadnici Zbora 
narodne garde ili neko treći ko pripada medicinskom osoblju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da bi na to pitanje bolje odgovorila 
moja ravnateljica nego ja. Nemam pravi odgovor na to. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Vaša ravnateljica je odgovorila. Ja čak mogu i 
da vas podsetim da je bolnica imala unutrašnje obezbeđenje koje su činili policajci. 
Pošto je ona to odgovorila, a vi ste tražili da vam tu informaciju dam, moje sledeće 
pitanje glasi. Da li su unutrašnje obezbeđenje bolnice činili policajci u Vukovaru? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako je ona to tako rekla, onda bi to tako 
moralo biti ali nikog uniformiranog kao policajca ja nisam vidjela.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li ste vi čuli da policajci, bez obzira da li 
su bili u uniformi ili presvučeni, čine unutrašnje obezbeđenje bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam čula da postoji osiguranje upravo u 
ovom smislu da se ne smije oružje unositi. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li ste čuli da je postojalo spoljnje 
obezbeđenje bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. Na to vam ne bih mogla odgovoriti.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da vam malo pomognem ako dozvolite. Kada 
ste odlazili iz bolnice, odnosno pretpostavljam da ste nekada izlazili i odlazili iz 



 

 
 
 
 
 
 

bolnice, kao što ste, čini mi se, izjavili, da li ste bilo gde na tom putu u dvorištu ili oko 
bolnice videli pripadnike policije ili Zbora narodne garde? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Izvan bolničkog kruga. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ali blizu bolnice, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li su ti ljudi bili naoružani, pošto ste ih 
videli, kažete? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li dozvoljavate mogućnost, pošto ste vi 
bili u prostorijama koje ste opisali, pa niste mogli da vidite šta se dešava napolju. 
Dakle, da li dozvoljavate mogućnost da su oni mogli i da dejstvuju iz tog oružja? 
Samo da li dozvoljavate mogućnost? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mogu dozvoliti mogućnost, a da li je 
korišćeno, to ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala na odgovoru. A da li možete Sudu 
objasniti o kojoj vrsti oružja se radilo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Kada su 19. novembra pod okriljem 
Crvenog krsta i Željke Zgonjanin, o čemu ste se takođe izjašnjavali, civili otišli, moje 
konkretno, sasvim konkretno pitanje glasi: da li su u bolnici ostali lekari, članovi 
njihovih familija, pripadnici Zengi i pripadnici policije? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja bih dodala i civili.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li su civile predstavljali članovi porodica 
ovog osoblja i nekih pripadnika Zengi i policije, i oni? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Civili su bili i ranjenici. Civili su ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pitao sam konkretno. Znači da li su.... 
Nemojte zameriti što vas prekidam. Znači ja sasvim konkretno pitam: da li su civile 
činili članovi porodica osoblja koje je zaposleno u bolnici, zatim pripadnici Zengi i 
policije u tom trenutku? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja bih rekla da su civile činile obitelji. To je 
moje poimanje civila ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Hvala. Izjavili ste kada su ušli 
u bolnicu pripadnici Jugoslovenske narodne armije ponašali pristojno. Da li možete 
malo bliže da objasnite ko se to ponašao pristojno? Kako? U kom smislu, pošto ste to 
vrlo konkretno opisli, pa eto, malo da čujemo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Obzirom da sam vidjela grupu vojnika da su 
ulazili, apsolutno konkretno su prolazili kroz bolnicu. Nikog nisu niti verbalno niti 



 

 
 
 
 
 
 

fizički napadali. Znači mislim da se to sasvim jedan konkretan odnos osoba koje ulaze 
kao kod nekoga kad dolazite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dobro. U redu. Hvala. Juče ste izjavili da je 
oznaka Crvenog krsta bila jedna i nacrtali ste, čini mi se da ste pokazali na onoj... 
Opisali ste da se nalazila na dvorištu između ove dve zgrade bolnice. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Opisala sam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da. Moje pitanje, ako možete odgovoriti 
logički, glasi: zašto ta oznaka nije stavljena na krov bolnice kao što izgledaju svi znaci 
za obeležavanje po propisima koji su vama poznati? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da to fizički nije bilo moguće, jer 
koga natjerati ili mu dati takav zadatak da ide na krov bolnice ako se cijelo vrijeme 
puca. Pa vi ugrožavate te osobe. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Sledeće pitanje: da li ste nekada stajali na tom 
mestu gde je bio taj znak za ova tri meseca? U blizini ili na tom potezu gde se nalazio 
taj znak? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam stajala ni slučajno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li ste prolazili tim dvorištem između 
stare i nove bolnice za ova tri meseca? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Možda jedanput ili dva puta. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li se sa tog mesta kada biste pogledali 
preko Dunava može videti Dunav i da li se može videti šta se nalazi preko puta 
Dunava? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sa te pozicije se ne vidi Dunav. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa da li se onda možemo složiti ako neko ko 
se nalazi na srpskoj strani Dunava puca? On ne može da vidi taj znak koji ste nama 
opisali kao znak Crvenog krsta. Da li je to tačno?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa to je mislim pitanje koje više pripada 
vojnom djelu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li možete da nam kažete gde se nalazilo 
takozvano Zarazno odelenje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. Samo ne znam kako da vam opišem. To 
je u ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hoćete li da vam pomognem? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Odbranu samo interesuje koliko spratova i da 
li uopšte spratova imalo to odelenje ili je to bilo prizemlje sa kosim krovom?  



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Prizemlje sa kosim krovom. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li se možemo složiti da se ni ta zgrada ne 
može videti s one strane Dunava koju sam vam predočio? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pokušavate me opet navesti na vojna pitanja, 
ali viditi se ne može to ni sa 200 metara. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. I na kraju da li znate koliko je daleko 
to mesto, bolnica do kraja one druge obale Dunava koja se nalazi, naravno, na drugoj 
strani, vazdušnom linijom? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu se izjasniti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je u bilo kom trenutku ovaj znak 
sklonjen? Ako jeste, kada? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: O tome nemam saznanja. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li imate informaciju gde je 
stanovao direktor bolnice u to vreme, koji se zvao Vesna Bosanac? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da je to naselje u neposrednoj blizini 
bolnice ili osobna kuća, samo nemojte... Negdje u blizini, ali ne znam lokaciju. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste bili nekada tamo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li znate gde je spavala Vesna Bosanac tih 
dana? Konkretno da li je u bolnici svako veče spavala kao i vi što ste spavali? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim ne svako veče. Mislim da je odlazila 
kući ako to dobro znam, ako je to korektno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa možete li malo bliže, pošto ste bili u 
kontaktu? Ona je bila direktor. Kad direktor ode, neko bi je morao i zameniti i tako 
dalje. Šta to znači: ''Mislim da je odlazila kući''. Znate, videli ste ili šta? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam čula, ne znam, nisam vidjela. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Sledeće pitanje: da li znate kako 
je odlazila kući? Šta ste čuli?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Kako? Nije me interesiralo ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa da li je peške ... 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa mogla je samo ne znam točnu lokaciju 
kuće, pa da vam mogu sa sigurnošću reći da je mogla pješke. 
  
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Sledeće pitanje: da li se Vesna Bosanac tih 
dana vozila automobilom po Vukovaru, tih meseci? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tih mjeseci da. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa da li to znači da se ulicama moglo prolaziti 
automobilom i da je kretanje bilo slobodno ili imate neko objašnjenje zašto ona se 
vozi ulicama Vukovara dok traje rat? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nemojte krivo shvatiti moj odgovor, da ne 
smatrate provokacijom, ali ljudi su se i po Sarajevu vozili kad je pucalo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Pa vozili su se i po Beogradu kad je 
bombardovano, ali nije to tema, čini mi se, kojom mi treba da se bavimo danas, ni 
Sarajevom, ni Beogradom. Pitanje sledeće glasi: da li vam je poznato je li vaša 
doktorka napuštala Vukovar i odlazila u neke druge gradove u roku ovih meseci 
septembar, oktobar i novembar? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nije mi poznato. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li znate gde se nalazilo glavno sedište, 
odnosno Stožer paravojne formacije Zbor narodne garde? Da li ste čuli? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li znate da je on postojao? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Znam da je postojao. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kako? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Čula sam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Od koga? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To vam je prenos informacija. Puno je ljudi 
na jednom mjestu i normalno je da se govori o tome, ali imenovati, to ne mogu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je neko ko je zaposlen u vukovarskoj 
bolnici bio član tog Stožera Zbora narodne garde? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Na to vam ne mogu odgovoriti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Kada sam vam postavljao tu vrstu 
pitanja, mislio sam na Stožer odbrane grada Vukovara. To vam je jasno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li znate šta su ''durandal'' (BLU-107 
Durandal) bombe? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste ikada čuli za taj... za tu vrstu oružja? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: ''Durandal'' bombe? Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li znate šta su kasetne bombe? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Koliko sam čitala, to su bombe koje se 
raspršuju u sitne komadiće. Evo, toliko znam o tome. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste vi ikada videli jednu takvu bombu ili 
niste? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Imala sam sreću da ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Da li ste u svojoj praksi imala... 
Pardon, imali nekog pacijenta koji je imao problema sa fosfornim bombama ili niste, 
vi lično? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da toga i nije bilo u praksi 
vaše bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Isključujem ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Izvinite, nisam čuo vaš odgovor. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne isključejem mogućnost da je neko skrbio 
za povrede takve vrste, ali nije bilo iz mog domena. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li se slažemo da vi to niste videli nikada do 
sada u svojoj praksi? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Vidjela sam različite vrste ranjavanja 
apsolutno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Ali ovu vrstu, čini mi se da se možemo 
složiti, nista videli u svojoj praksi. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja kad sam rekla "različite vrste ranjavanja", 
opekline, ali da li su one nastale od toga, e to vam ne mogu odgovoriti od koje vrste 
oružja. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li ste bilo kada dobili informaciju da je 
od te vrste ili niste, da je neko bio opečen od te vrste oružja ili nista? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jesam ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Od koga? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jesam. Mislim da je u jednom momentu na 
Kirurškom odjelu da je primljeno nekoliko osoba sa takvom vrstom povreda. Osobno 
ih nisam vidjela i skrbila za njih.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da je direktor bolnice dao 
izjavu da je postojala samo jedna osoba za koju postoje simptomi da je imala problem 
sa tom bombom, kako da shvatim sad vašu informaciju da je možda bilo i više, jer je 
doktor Vesna Bosanac bila vrlo precizna, dok je odgovarala na vrlo precizna pitanja, 
da je bila samo jedna jedina osoba. Šta kažete? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da možemo vjerovati u njen iskaz. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala ... 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Boroviću. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Izvolite. 
 
SUDIJA PARKER: Ja nisam proverio transkript, ali koliko se sećam, doktorka 
Bosanac je opisala jedan slučaj. Ali se ne sećam da je ona rekla da je to bio i jedini 
slučaj. Mislim da joj čak takvo pitanje nije ni postavljeno. Ali ona je sa sigurnošću 
opisala jedan slučaj. Ja pretpostavljam da vi možete da pođete korak dalje i da kažete: 
''Da, ali kako je opisan samo jedan slučaj, bio je samo jedan''. Ali mislim da ona nije 
tako rekla. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Časni Sude, bojim se da sam ja ipak razumeo da je na moje 
pitanje ona bili vrlo decidirana, a jednostavno u okviru pauze možemo to proveriti da 
sada ne bi prolazili transkripte. Skoro sam siguran da sam je ja to pitao i da je odgovor 
bio decidiran. Ali za trenutak ćemo se, znači, zaustaviti. Neću na ovu temu više 
svedokinju pitati. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vama. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Izjavili ste da 17. novembra prestaju 
neprijateljstva i da počinju pristizati iz raznih delova grada građani. Da li ste vi bili 
celog dana u bolnici 17. novembra? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Točno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Odgovor je? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li ste bili u bolnici 18. novembra celog 
dana, od ujutro do uveče? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je tada vladao potpuni mir i da li je to 
mesto gde su ovi građani mogli sada da se smeste i da budu bezbrižni ili čak da ne 
upotrebim tako lagodnu reč "bezbrižni", da budu sigurni. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa mislim da su zato i došli tamo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li to znači da se više ništa nije dešavalo? 
Da nije bilo granatiranja? Da nije bilo bombardovanja? I da su zato bili sigurni. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: 18. novembra sigurno više nije bilo 
bombardovanja. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li to znači da možemo biti, po vašim 
rečima, sasvim sigurni da u 8.00, 10.00, u 15.00, niti je granatirana bolnica, niti je 
bombardovana bolnica, 18. novembra, kao što vi kažete? U to dakle možemo da 
budemo apsolutno sigurni. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako se ne varam, da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Ja bih zamolio da se svedokinji na ekranu pokaže dokaz 
broj 34. Časni Sude, pošto vidim da je malo i problem sa tehnikom, a svedokinja je na 
sve ove okolnosti odgovorila, povuči ću ovaj... Nema razloga. Povučiću. Idemo dalje, 
da ne oduzimam vreme. Ovo bi samo trebalo da bude neko poentiranje od strane 
Odbrane, ali mislim da nemam razloga za tim. Hvala. Sledeće pitanje, ako je Sud 
dozvolio da preskočim ovo šta sam želeo. 
 
SUDIJA PARKER: Da, nastavite onda. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pomenuli ste vojnika JNA Sašu, čini mi se na 
jučerašnjem svedočenju, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. Vi ste ga spomenuli. Ne ja. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li ste juče pitani za vojnika 
Jugoslovenske narodne armije koji se zvao Saša Jović? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pitana sam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Dakle, ipak ste ga vi juče pomenuli, a ne ja, 
jer ja juče nisam ispitivao, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne vi, vaš kolega. Oprostite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Gde se on nalazio za vreme dok je bio 
u bolnici, da li u atomskom skloništu gde je bila većina ranjenika ili u hodniku ili pak 
u nekim sobama koje nisu pripadale atomskom skloništu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Po mojim saznanjima nije bio u atomskom 
skloništu, nego u djelovima kao i drugi pacijenti što su bili smješteni kad više nije bilo 
mjesta u atomskom skloništu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li se to radi o onom odelenju gde su lečeni 
duševni bolesnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Po mojim saznanjima, ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li je bolnica imala takvo odelenje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li su ti bolesnici poslednji evakuisani u 
atomsko sklonište od svih koje ste imali? Da li imam dobru informaciju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: O tome vam ne mogu reći, jer nisam radila na 
tom odelenju. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li znate odakle su najčešće 
dovođeni pripadnici paravojske Zenge u vašu bolnicu, jer ste sami izjavili da ste 
prisustvovali kad ih donose? Da li ste bilo kada pitali iz kog dela grada su ti ljudi 
donešeni ili dovedeni? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li znate, pošto je većina 
pacijenata bila hrvatske nacionalnosti, s tim se možemo složiti, u vašoj bolnici, gde su 
za vreme ovih ratnih dešavanja lečeni Srbi? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne znam odakle vam podatak da su uglavnom 
bili Hrvati, jer ja koliko znam, dolazili su i Srbi i Hrvati, a nacionalni sastav se nije 
brojao tada ko je što. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Odbrana se služi podacima, odnosno 
dokazima koji se izvode u ovom postupku. Svedoci pre vas su na pitanje Odbrane i u 
slobodnom kazivanju izneli upravo te podatke, da nakon petog meseca 1991. godine 
srpski pacijenti su prestali dolaziti u vukovarsku bolnicu. Ali pošto vi to osporavate, 
da li biste bili ljubazni onda da nam kažete u procentima koliko je bilo pacijenata 
hrvatske nacionalnosti ili ne možete to da nam kažete? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja to ne mogu reći. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kada je taj vojnik, Saša Jović, doveden u 
bolnicu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da je to bio jedanaesti mjesec, ali 
nisam sigurna. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li nam možete reći je li to bio 
zarobljeni vojnik Jugoslovenske narodne armije ili na koji je način on uopšte se našao 
u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, ni na to pitanje vam ne mogu korektno 
odgovoriti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li nam možete ogovoriti zašto svi znate 
samo za tog vojnika, Sašu Jovića? Da li to znači da ih je bilo tako malo ili znači da je 
bilo samo tri pripadnika Jugoslovenske narodne armije koje ste vi lečili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa mislim da su... Ne zato što je bilo malo, 
nego ipak su oni pripadnici JNA, a primljeni su apsolutno sasvim normalno kao i svi 
ljudi, drugi ranjenici. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li je Saša Jović kao pripadnik 
Jugoslovenske narodne armije držan u bolnici kao taoc zbog budućih posmatrača koji 
su najavljivani da treba da dođu u bolnicu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Na to vam pitanje ne mogu odgovoriti. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Atomsko sklonište u ''Borovo- 
komercu'', kome je ono služilo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nikad nisam bila u tom skloništu, ali po 
mojim saznanjima isto tako je služilo za prihvat ranjenika, ali djela Borova i onog 
djela naselja. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li možete Sudu da objasnite, i pored truda 
koji ste vi napravili, ja nisam shvatio zašto narod dolazi u bolnicu 17. i 18. novembra? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Znači što je uopće tu sporno? To je... Iz svih 
razrušenih djelova grada, znači iz onoga djela koji je ostao, ljudi idu spontano prema 
mjestu gdje još osjećaju neku sigurnost. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Zašto? Zašto to mesto sigurnosti ako ste 
pričali da je sve veme bolnica bombardovana? Kako oni znaju da je to mesto 
sigurnosti? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da je to psihološki momenat kod 
ljudi. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li biste prihvatili tvrdnju Odbrane da je 
to bilo veoma, veoma dobro organizovano od strane bolnice i od strane pripadnika 
Zbora narodne garde? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja bih prihvatila konstataciju da je bilo dobro 
organizirano u tim uvjetim, kao medicinska ustanova. A sve drugo ne bih prihvatila. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da se malo pdsetimo šta ste juče izjavljivali i 
da vam kratka pitanja postavim na tu temu. Rekli ste da ste došli u bolnicu kao 
sigurno mesto, zato što vam je kuća direktno pogođena sa bombom. Je l' tačno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, jedan smo dobili udarac.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kako onda možete objasniti činjenicu da u toj 
kući nastavljaju da žive roditelji, to jeste ako je ona razrušena i direktno pogođena sa 
bombama, to jeste, da li je to tačno šta ste nam juče saopštili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ovako, da budemo precizni. Ja sam rekla da 
smo dobili jedan udarac granate u kuću. Ako je to korektno i možete, mislim, 
provjeriti u mojoj izjavi. S tim što moram navesti da moji jesu roditelji ostali i ostali 
su do kraja tamo. Ali to vam je specifična situacija starih ljudi koji su tvrdoglavi i koji 
apsolutno nikad neće ništa prihvatiti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala na odgovoru. Da li to znači da kuća 
više nikada nije granatirana? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, posle je tek granatirana i razrušena. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa kako ostadoše živi ti vaši roditelji? Ne 
zamerite što ovoliko pitam, vezano za neke intimne vaše stvari. 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, uopće vam ne zamjeram. Vjerujte ni meni 
nije jasno. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala ... 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Smijem samo nešto dodati? 
  
ADVOKAT BOROVIĆ – ODGOVOR: Izvolite.  
 
... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 
 
TUŽILAC AGHA: Časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Agha. 
 
TUŽILAC AGHA: Časni Sude, da li smo mi sada na privatnoj sedinici? 
 
SUDIJA PARKER: Nismo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Časni Sude, mislim da nismo tražili privatnu sednicu. 
 
... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 
 
TUŽILAC AGHA: Hvala, časni Sude. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Ako sam saglasan da li to znači da je izbrisano? 
 
SUDIJA PARKER: Biće izbrisano kada ja potpišem dokument u vezi s tim, a za 
vreme pauze će tehničari taj deo trake izbrisati pre nego što to to bude objavljeno u 
javnosti, zato što uvek emitovanje kasni pola sata u odnosu postupak pred Sudom i 
javno objavljivanje. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Časni Sude, vi baš dobro pomažete da se ovaj 
postupak vodi u najboljoj formi. Sledeće pitanje koje sam već načeo. Rekli ste da je 
suprug ostao da se bori u Vinkovcima, zato što nije mogao doći u Vukovar. Pošto je 
to bio septembar mesec, ako vam kažem da je doktor Vesna Bosanac dala ovde izjavu 
da je ona automobilom odlazila u Vinkovce u novembru mesecu više puta, da li to 
možete komentarisati kao tačnu izjavu ili je tačna konstatacija da je nemoguće bilo da 
vaš suprug dođe u Vukovar ili je tačno da je njegov vojni raspored bio u Vinkovcima? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja ću vam korektno konkretno odgovoriti na 
to pitanje. Moj suprug se nije priključio u devetom mjesecu, ako znate i navode da je 
moj suprug otišao u Njemačku. Znači nije bilo moguće da u devetom mjesecu bude... 
nego to je bilo negdje tek kraj oktobra, novembra mjeseca. Znači ne u tom periodu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ja se zahvaljujem, ali to je najnovija 
informacija koju smo sada dobili od vas, jer u izjavi koju ste dali istražiteljima, stoji 



 

 
 
 
 
 
 

da je 23. septembra otišao u Nemačku, a nismo imali podatke kada se vratio. Pošto se 
radi o vašem suprugu, ako se vratio u novembru mesecu, kada? Kada, ako niste imali 
kontakt i ako vas nije, kao što kažete, uopšte posećivao? I kako znate? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Stojim iza toga da me nije posećivao. Ali to 
znam tek nakon toga što smo izašli i tek se sreli, jer ja taj period nisam imala kontakt s 
njim, te vam ja to ne mogu to sa sigurnošću reći koje vrijeme, ali to mogu iz onoga što 
sam saznala od njega poslje. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: E pa dobro, to vam je suprug. Analizirali ste 
ovo šta vas je intimno, naravno, sve iritiralo, intrigiralo u vašem životu. Pa kad on to 
stupi u redove Zbora narodne garde, koja je predstvljala paravojnu formaciju? 
Definitivno znači kada je to bilo? Ili oktobar ili novembar? Suprug vam je u pitanju. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Za konkretan odgovor morali biste njega 
pitati. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Ali tu priliku nemam, pa sam mislio da 
iskoristim vaše ljubazno svedočenje, a i čini mi se da je bolja prilika da sa vama 
komuniciram nego sa vašim suprugom. Hvala. U vašoj izjavi koju su uvaženi kolega 
Vasić i naravno i kolega iz Tužilaštva, vama na neki način predočavali, prvo vodeći 
vas kroz vašu izjavu, Tužilaštvo, a kolega iz odbrambenog tima direktno vas pitajući. 
Rekli ste sledeće, da vas podsetim: "Ocenjujem", znači to je strana 3, Tužilaštvo može 
to da prati, četvrti stav. Kaže ovako: "Ocenjujem da je u bolnici bilo najmanje 1.000 
ljudi do''. Pardon. 
 
TUŽILAC AGHA: Časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Agha.  
 
TUŽILAC AGHA: Časni Sude, ja se izvinjavam što ovako upadam, ali ja ne znam 
da je Tužilaštvo zapravo pokazivalo svedokinji njenu izjavu za vreme dok je ona 
davala svoj iskaz. Gospodin Vasić je možda to učinio. Nisam u to siguran. Tako da 
bih želeo da uvaženi kolega bude malo precizniji s tim u vezi. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Boroviću, mislim da je zapravo bio jedan pokušaj da 
se to učini, ali taj pokušaj nije uspeo zato što to Pretresno veće nije prihvatilo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Časni Sude, ja ne želim da oponiram 
Pretresnom veću, niti ću to raditi ubuduće, ali kolegi oponiram. Rekao sam: "Tokom 
vođenja kroz izjavu koja je data pred istražiteljima". Nisam upotrebio termin da su iz 
Tužilaštva pokazivali izjavu, nego su je vodili kroz izjavu, praktično citirajuči ono šta 
je njima izjavila. Ali, da ne stvaramo zabunu, prihvatam vaš stav da budem potpuno, 
znači, konkretan, prelazim na pitanje bez ovog uvodnog teksta. Da li ste istražiteljima 
izjavili da su se mnogi vojnici koji su se borili u drugim delovima grada povlačili 
prema bolnici kad je koji deo grada pao? Da li ste to izjavili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam stavila primedbu na to ... 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Samo trenutak. Da li ste to izjavili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Izjavila da sam čula o tome. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: E sad sledeće pitanje. Na ovaj deo niste dali 
primedbu u smislu dodatka koji je Tužilaštvo dostavilo Odbrani, već na sledeći 
nastavak tog istog teksta, kada ste rekli da ste kasnije čuli da su se presvlačili, odlagali 
oružje, menjali zavoje, odnosno stavljali gips i zavoje. To ste ispravili. Ali ovaj deo 
koji sam vam pročitao niste ispravili, pa vas pitam da li ostajete kod tog dela do 
ovoga: "Ćula sam kasnje da su odlagali oružje, presvlačili" i tako dalje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja ću iskoristiti svoje pravo ako mogu, da 
stavim i na taj dio primjedbu. Čula sam, jer ako sam ja fizički bila unutra, ja sam to 
mogla samo čuti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: To bi bio neki novi dodatak vašoj izjavi koju 
ste dali istražiteljima 1995. godine i neki dan, jer na ovaj deo tada niste imali dodatnu 
izjavu. Vi to sada, tokom ovog ispitivanja, dakle menjate, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja ne bih rekla da mjenjam, nego da stavljam 
samo dodatak. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Kada je trajao sastanak u gipsari o 
kome ste se takođe izjavili, rekli ste: ''Videla sam da moje pacijente odvode, a da oni 
nemaju pratnju''. Pitanje glasi: da li je vašim pacijentima sa povredama koje ste 
registrovali i koje smo mi videli, bila potrebna posebna pratnja lekara ili nije? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: U tim uvjetima moj je stav da je potrebna 
pratnja zdravstvenog radnika. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Čak i pratnja policajcu čije imene saopštavam, 
koji je imao problem sa ušima? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je moj medicinski nadzor nad njim. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Da li se možemo složiti... Pre nego što postavim sledeće 
pitanje molim zatvorenu sednicu. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici. 
 
SUDIJA PARKER: Recite nam, gospodine Boroviću kada bude pravi trenutak da 
napravimo pauzu. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ: Imam samo nekoliko pitanje, pa zato sam sebi dao pravo da 
možda zbog Pretresnog veća ne prekidam stalno i za pet minuta ću završiti, ako vam 
to nešto znači. 
 
SUDIJA PARKER: Bićemo strpljivi. Onda ćemo da nastavimo, gospodine Boroviću. 
Hvala. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, časni Sude. Pitanje. U junu mesecu da 
li ste vi bili u bolnici, 1991. godine? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li su tada stavljane vreće sa peskom na 
bolnicu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: U junu mjesecu još nije bilo potrebe za tim, 
ako se ja ne varam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Kada se pojavila potreba da stavite vreće sa 
peskom? Kog meseca? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Septembar. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ko je to sve radio? Da li vi, doktori, 
izvinjavam se časnom Sudu, da li doktori iz bolnice ili su to radili neki drugi ljudi? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa inače nije uobičajeno da to rade doktori. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa ko je onda stavljao, pošto smo 
konstatovali, radi zaštite bolnice, naravno, vreće sa peskom, ko je to radio? Ko je 
stavljao? Da li su to policajci, vojnici ili neki drugi ljudi koji su bili u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Po mojim saznanjima, tehničko osoblje. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ako vam kažem da sam čitao knjigu doktora 
Njavra, da li ste vi to isto činili, a knjiga se odnosi na dešavanja u Vukovaru? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Što mislite konkretno da li sam činila? 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste čitali knjigu doktora Njavra, koji je 
radio u bolnici u Vukovaru, a ista se odnosi na dešavanja u vukovarskoj bolnici za 
vreme 1991. godine? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, nisam u cjelosti. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Šta niste u celosti? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, nisam čitala. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Niste u celosti ili niste je čitali? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam je čitala. Naslov ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A šta znači to ''nisam u celosti''? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Vidjela sam naslov, vidjela uvodnik i ništa 
više.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Ako vam kao branilac saopštim da je u toj 
knjizi doktor Njavro, koji se vrlo iscrpno bavio podacima vezano za vukovarsku 
bolnicu, naveo da je za ta tri meseca u bolnici umrlo 80 pacijenata od 2.000 lečenih, 
da li nam možete reći da je on dao netačne podatke ili je dao tačne podatke? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To ne znam, jer se to ne podudara sa onim šta 
smo mi čuli, prema tome ne bih mogla komentirati taj podatak. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: A da li možete komentarisati podatak koji je 
saopštio u javnosti upravo doktor Njavro, da je tom prilikom ukupno u Vukovaru 
poginulo 600 pripadnika Zbora narodne garde i policajaca, a da je poginulo 6.000 do 
8.000 pripadnika Jugoslovenske narodne armije po podacima koje je on prikupio? Da 
li to možete komentarisati? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Pošto sam obećao Sudu, a vi ste odgovarali baš onako kako 
je Odbrana želela da odgovarate, ja vam se zahvaljujem i nemam više pitanja. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vama, gospodine Boroviću. Sada ćemo napraviti drugu 
pauzu i nastavićemo u 12.50. 
 
 

(pauza) 
  
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Lukiću... Izvinite. Gospodine Agha, izvolite. 
 
TUŽILAC AGHA: Časni Sude, ako mi dozvolite, sledeći svedok čeka od jutros. I 
mislim da će uvaženi kolega neko vreme voditi svoje unakrsno ispitivanje, pa se 
pitam možemo li sledećeg svedoka danas da vratimo, zato što koliko znam treba nešto 
vremena da se uklone zaštitene mere, a sledeći svedok ih nema. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Agha, vi nam opet predlažete da gubimo vreme. Da, 
sledeći svedok nam neće trebati pre sutrašnjeg dana. 
 
TUŽILAC AGHA: Hvala, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Lukiću... O, gospodine Boroviću, izvolite. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Ja se izvinjavam, časni Sude, pošto sam obećeo, pa da 
ispunim svoju obavezu. Ja sam pregledao transkript povodom ovog pitanja od 28. 
oktobra, vezano za pitanje koje sam postavio Vesni Bosanac, strana 40, red 21 do 25. 



 

 
 
 
 
 
 

Odgovor je bio da je samo jedna osoba stradala od fosforne bombe. Ovo je zbog 
transkripta. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vama, gospodine Boroviću. Izvinite, ali ja nisam tačno 
zapamtio. Gospodine Lukiću, izvolite. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Dobar dan poštovani Sude i svim učesnicima u postupku. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT LUKIĆ 
 
  
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Dobar dan, gospođo. Ja sam Novak Lukić, 
advokat u ime tima gospodina Veselina Šljivančanina. Ja ću vam sada postavljati 
pitanja. Moje kolege branioci koji su pre mene postavljali pitanje su već iscrpeli 
značajan deo tema, tako da ću gledati da doprinesem ekonomičnosti postupka, ali ću 
se u nekim segmentima možda vratiti na teme o kojima ste već razgovarali sa mojim 
kolegama. Ja bih molio za početak da se samo na trenutak svedoku prikaže fotografija 
sa dokaza 0053-1257, strana 6. Vrlo kratko. Sad će vam se na ekranu pojaviti jedna 
fotografija. Gospođo, je l' prepoznajete nešto na ovoj fotografiji? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, to je zgrada bolnice ako se ne varam. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Kažite mi kada je po vašem sećanju počela da 
funkcioniše nova zgrada bolnice, mislim na predratni period? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim 10, 15 godina prije.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li je tadašnja zgrada nove bolnice, tako ću se 
koristiti, jer se često koristi termin "stara bolnica"‚ da li je u vreme 1991. godine ta 
zgrada bolnice u potpunosti bila osposobljena i u potpunosti funkcionisala? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Zgrada novog djela bolnice koliko ja znam, 
da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja sam došao do podatka da poslednji sprat 
bolnice nije bio u funkciji 1991. godine. Da li grešim sa tim podatkom? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da li mislite na potkrovlje ili na drugi kat? 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja sam samo pročitao u spisima i iskazima nekih 
svedoka da poslednji spret bolnice je čekao upotrebnu dozvolu i da nije bio u funkciji. 
Da li je to drugi kat ili je to potkrovlje, ja o tome nemam saznanja. Ali da li znate da 
je bio pripremljen još jedan deo bolnice koji u to vreme nije funkcionisao, a mislim na 
najviši nivo bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako mislim dobro, onda mislim na taj dio 
potkrovlja koji se trebao uređivati, ali možda ne mislimo na isto, pa evo ne znam ... 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, da li vas pamćenje vraća da je 
1991. godine u pogledu gabarita zgrada izgledala kao sad na fotografiji ili ne? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, gabarit bolnice, da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Hvala. Ne treba više ova fotografija. Vi ste, 
svedočeći pred ovim Sudom, rekli da je Jugoslovenska narodna armija bila 
agresorska, a da, po vama ona nije imala od čega.... nije imala razloga da napada, niti 
je bilo razloga da se vi od bilo čega branite, jer ste živeli potpuno normalno u 
Vukovaru. Tako sam sažeo otprilike vaše svedočenje u tom delu. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je moje mišljenje. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Tako sam i shvatio. Da li su po vašem mišljenju, 
evo tako kažem, svi građani Vukovara posle promene vlasti u Hrvatskoj živeli 
normalno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nemam saznanja da su živjeli drugačije, jer 
ako mogu malo pojasniti, u ulici gdje sam odrasla i živjela, koja je apsolutno 
mješovita ulica, nije bilo nikakvih promjena u načinu življenja. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Zar vas nisu bile u to vreme počele da brinu priče 
da dolazi do podmetanja eksploziva u nekim objektima i da ljudi nestaju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Osobno kao čovjeku izaziva nelagodu, u 
svakom slučaju. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Zar vas nisu brinule priče da ljudi napuštaju svoja 
radna mesta? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne bih rekla brinule, ali su me iznenađivale, 
možda bolje rečeno.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li su vas brinule ili su vas iznenađivale 
barikade koje su bile sa naoružanim pripadnicima ZNG-a kroz koje ste prolazili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Naglasila sam da ih mojem djelu grada nije 
bilo i u centru. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja sam to vezao za onaj trenutak kada ste opisivali 
kada ste odlazili iz Vukovara, kada ste naišli na, tako ste rekli kolegi Vasiću, na 
naoružane pripadnike ZNG-a koji su bili u barikadama. Da li vas, kao osobu koja 
ljude ne delite po nacionalnosti, brinula takva situacija da vidite naoružane ljude na 
putu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: U svakom slučaju ne osjećate se ugodno.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Samo kad smo kod toga to me je asociralo, danas 
ste odgovarali kolegama na pitanje, pa niste se setili kakve su bile uniforme. Evo sada 
vas podsećam, da li su ti ljudi na barikadama imali neke uniforme? Da li se sad sećate 
toga? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mogu reći da je bilo mješano. I civila i 
šarenih odora. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Pošto ste živeli u ulici, sad ste rekli, sa mešovitim 
sastavom, pretpostavljam da ste se družili sa komšijama u to vreme. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Apsolutno. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Pa da li su vam vaše komšije Srbi pričali da li su i 
oni imali poverenja u te barikade ako su nailazili na njih? Da li ste čuli neki komentar 
od njih na račun tih barikada oko Vukovara? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Opet naglašavam da u ovom djelu grada 
stvarno nije bilo barikada. I normalno da čovjek priča i komunicira, a obzirom da u 
ovom djelu nije bilo, mislim da nismo bili direktno izloženi bilo kakvim tim 
nelagodnim susretima ili bilo čime, što bi čovjeku izazivalo tog momenta neke 
osjećaje. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja mislim da ste malo pobegli od mog odgovora. 
Generalno da li su komšije Srbi bili zabrinuti za priče da uopšte postoje oko grada 
barikade? Ili da pojasnim, da se vežem na kolegu Borovića. Da li ste čuli da su vaše 
komšije Srbi bili zabrinuti što se trebaju dozvole dobiti za napuštanje grada? Da li ste 
to čuli od komšija? To vas pitam. Prosto. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Od mojih komšija ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su do vas došle glasine da su čitave porodice 
počele tokom leta da napuštaju Vukovar, bez obzira na nacionalnu pripadnost? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li vam je to stvaralo neki nelagodan osećaj ili i 
dalje mislite da je sve bilo normalno u Vukovaru? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam rekla da nelagoda kao takva postoji. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Znači složićete se sa mnom da život ipak u 
Vukovaru zadnjih meseci tokom 1991. godine, da kažem tokom proleća i leta, nije bio 
normalan? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne bih rekla tokom proljeća, više tokom ljeta. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Samo da se u tom smislu nadovežem na vaš 
jučerašnji iskaz kada ste rekli da, po vama, posle incidenta u Borovu Selu, nije bilo 
eskalacije sukoba sve do avgusta meseca, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pa mislim da možda u tom smislu da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Mislim da ste juče mom kolegi Vasiću odgovorili 
da nemate saznanja da li je kasrna u Vukovaru bila blokirana. Danas sam čuo da ste i 
kolegi Boroviću takođe rekli da niste imali razloga da idete u taj deo grada, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tako je.  



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Pitaću vas da li ste tokom tih ranih letnjih meseci, 
hajde da kažem juni i juli, pa i početak avgusta, imali prilike u gradu da vidite vojnike 
JNA da se slobodno šetaju, da izlaze s devojkama, da sede po kafićima? Da li se 
sećate tih slika? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja se sjećam da sam ih viđala, recimo, u pošti 
kada sam odlazila. Neću precizirati, ali mislim da je to neki juni, juli mjesec. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste ih viđali u pošti početkom avgusta 
meseca, možda? Možda pitam malo previše detalja, ali me interasuje da li ću vas 
podsetiti, vaše pamćenje da je tokom letnjih meseci kasarna bila blokirana, da nijedan 
vojnik više nije mogao da napusti kasarnu, u julu i avgustu mesecu. Pokušajte da 
razmislite malo o tome? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Zato sam i rekla da mislim da je to šesti i 
sedmi mjesec. Nisam precizirala točno vrijeme. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste možda čuli tokom jula i avgusta meseca 
priče da su vojnici mogli slobodno da odu kući, kao što ste vi odveli vašu decu van 
grada? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da nemam saznanja o tome, niti da je 
neko tražio, niti tako da... to bi bilo osobno, ono da znamo mi. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja pretpostavljam da ste vi u to vreme kao, da 
tako kažem, kao svi građani Jugoslavije tadašnje, vrlo burno i intenzivno pratili vesti 
skoro svih televizija, zar ne? Govorim sada o letnjim mesecima, znači juli i avgust 
1991. godine. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Uglavnom. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ćete reći da grešim ako tvrdim da su u to 
vreme preko stredstava javnih informisanja došle informacije da je politika hrvatskog 
rukovodstva da blokira kasarne i da vojnike i oružje i oficire drže kao taoce svoje 
politike? Da li ste čuli takve vesti tada kada ste pratili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu ni potvrditi, ni negirati. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Možemo li za trenutak preći na privatnu sednicu časni Sude?  
 
SUDIJA PARKER: Privatnu sednicu, molim vas. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Ponovo smo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Juče smo slušali u vašem delu svedočenja 
Tužilaštvu da ste imali saznanja da su tela mrtvih odvoženi u poslednje vreme u 
dvorište Stare Kapetanije koja se nalazila u blizini bolnice. Mene interesuje o kakvim 
se telima radi? Vaša saznanja, da li se radi o licima koja su preminula u bolnici ili lica 
koja su mrtva dovedena u bolnicu ili i jedno i drugo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da je i jedno i drugo. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li vi imate saznanja kakva je bila procedure u 
bolnici kada se dovede telo nekog lica koje je već preminulo? Konkretno, da li vam je 
poznato da li se o tome vodila neka evidencija i da li su se neki zapisnici vodili o 
utvrđivanju bilo kakvih povreda ili eventualno starosti tela preminulog, neka vrsta, da 
kažem ad hoc obdukcije?0 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Koliko ja znam, prije svih ovih događanja, 
bilo je sasvim normalno ukoliko čovjek umre, to je jednostavno stvar procedure da se 
napravi obdukcija, da se utvrdi pravi razlog zbog čega je čovjek umro. Ali mislim da 
u ovim uvjetima to nije rađeno. Ali ograničavam se u svome odgovoru oko toga. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Možete li nam reći možda ko bi mogao da nam da 
takav podatak, takve podatke? Da li možda doktor Njavro zna više podataka o tome? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Još jedno pitanje u vezi ove teme. Koliko je po 
vašoj proceni ta zgrada Stare Kapetanije udaljena bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako se ne varam možda nekih 500 metara 
okvirno, možda ne. Moje procjene nemojte uzeti za sigurne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Onda ću ostaviti ova neka pitanja za neke druge 
svedoke. Samo mi još jedno vezano za udaljenost, ako možete da opredelite, kažite. 
Mi smo već od nekih svedoka saznali neke njihove procene relacija, ali nikoga nismo 
pitali i to me interesuje. Koliko je udaljen most na reci Vuki od bolnice? Da li možete 
to da opredelite? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako je moja procjena dobra, ali kažem da 
nikada nisam baš dobro procjenjivala, pa možda jedno pola kilometra ili kilometar, ali 
i to nisam baš 100 posto sigurna. Nama je sve to blizu, pa onda ... 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Hvala. Preći ću na drugu temu. Da li se možemo 
složiti da novih pacijenata nije bilo od 18. novembra? Vi ste tako već i rekli kad ste 
ranije davali neke iskaze. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da da. Ali da li je možda neko u 
međuvremenu, po mojim saznanjima, ja se ograničavam. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Takođe ste juče rekli po vašoj proceni da je tih 
zadnjih dana oko 1.000 civila došlo u bolnicu. Čak ste rekli da ste imali utisak da je 
sve šta je ostalo u Vukovaru, došlo u bolnicu. Sećate se da ste to rekli? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Točno. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su po vašim saznanjima i oni došli tu i čekali 
evakuacija o kojoj se pričalo? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim da bi to tako mogli da razumjete. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste vi lično videli kada su civili dolazili u 
bolnicu? Da li ste prolazili kroz te prostore gde su sad došli toliki civili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jesam. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste vi, s obzirom na vašu profesiju, neću da 
preciziram, odobravali tu činjenicu da dolaze civili u bolnicu i da se mešaju sa 
pacijentima i bolničkim osobljem? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Obzirom na specifičnost situacije, mislim da 
mi je bilo logično. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja sam iz vašeg iskaza shvatio da je 19. novembra 
stanje u bolnici bilo prilično haotično, da su svi bili u nekoj neizvesnosti oko priča 
oko evakuacije. Jesam li dobro shvatio to?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Jeste. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li ćete se složiti sa mnom ako tvrdim da to 
haotično stanje ne bi postojalo da su u bolnici bili samo oni koji u bolnici trebaju da 
budu: bolesnici, ranjenici i bolničko osoblje, zar ne?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je pitanje koje traži toliko širi odgovor i 
daleko više mišljenja o tome. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ja bih molio da mi odgovorite kratko. Ako tužilac 
to bude hteo da raščišćava još, možda ćete dati još neku dopunu. Meni samo 
odgovorite: da li je haotično stanje u bolnici napravljeno zbog toga što u bolnici nisu 
bili samo oni koji u bolnici trebaju da budu? Da ili ne? Govorim o 19. novembru. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim ne samo zbog toga. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A zbog čega još? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Općenito zbog toga što nismo znali što se 
uopće sada događa, pa smo svi bili takvi. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: I očekujete skori dolazak Međunarodnog crvenog 
krsta (ICRC, International Committee of the Red Cross) po onim informacijama 
vezanim za evakuaciju, je l' tako?   
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tako je.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su tih zadnjih dana vaši pacijenti sa odelenja 
bili zajedno sa svim ostalim pacijentima u nekom zajedničkom prostoru ili su bili u 
nekim posebnim prostorijama? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Bili su na različitim mjestima unutar bolnice. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Znači faktički, svi su bili izmešani, koliko mogu 
da shvatim. Nisu po odelenjima bili sistematizovani? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Možete li sa ove distance da kažete koliki vam je 
otprilike bio priliv na vašem odelenju zadnjih desetak dana u bolnici, desetak dana 
boravka u Vukovaru? Znači da kažem, negde od petog, 10. novembra koliki je bio 
priliv dnevni? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Obzirom da sada više nije bilo strogo. Od 
odjeljenja do odjeljenja, ali negdje možda jedno četiri, pet, ako ću slagati, možda šest 
osoba. Ali ne više. Samo nije bilo fizičkog odjeljenja... djeljenja. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li se sećate u istom tom periodu da je bilo 
otpuštanja nekog sa odelenje, da je bio izlečen, da više ne mora da zahteva bolničko 
lečenje u tu ustanovi? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako ću se dobro sjetiti, mislim da jedan ili 
dva su čisto tražili neke sitne intervencije u sklopu svih drugih, pa nemam informaciju 
da li su otpušteni ili ne, ali više ih nisam gledala, nisu me trebali. Ali da li su fizički 
otpušteni, e sad to je bitna razlika. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To biste vi ipak morali da znate ako ste nad nekim 
nadležni, u smislu vaše profesije.  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sama ga nisam otpustila, ali ne znači da drugi 
kolega koji ga je gledao, da ga nije otpustio zbog svog djela. Ja sama ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ako ga je drugi kolega otpustio pretpostavljam da 
je vas morao da obavesti o tome, ako je on, da kažem, na vašem teretu, na teretu vašeg 
odelenja? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nije bio u obavezi to napraviti. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Vi ste... Možemo li za trenutak privatnu sednicu, da ne 
otkrijem identitet. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica, molim vas. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Ponovo smo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Možete li mi reći kada ste dobili informacije da bi 
trebalo da bude evakuacija, rekli ste otprilike kada ste dobili te informacija, kako ste 



 

 
 
 
 
 
 

se vi konkretno... Ne mislim na vas lično, nego pre svega, na one vaše za koje ste bili 
nadležni, kako ste se pripremali za evakuaciju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sa medicinskog stanovišta morate revidirati 
ono sve što imaju, morate dati točne upute, znači morate ponovo previti, dati ljekove, 
dati upute, što znači i kad idemo s njima, kako se trebaju ponašati. Dala sam i 
određene ljekove što moraju imati sa sobom da ja ne razmišljam o tome što bi trebali 
imati. Znači, pojedinačno od osobe do osobe dati onu informaciju koju ja tog 
momenta i evidentirati kako rane izgledaju. Čisto ono s medicinskog stanovišta. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To me i interesuje. Da li je za svakog pacijenta 
bila pripremljena prateća medicinska dokumentacija koja je trebala da ga prati u toku 
evakuacije? Da li se sećate toga? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li vas pamćenje vraća da je za evakuaciju 
trebalo da se napravi razvrstavanje na nepokretne i pokretne i sedeće ranjenike? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je nešto što je uobičajeno u protokolima, 
pa to ja posebno ne izdvajam. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ali u svakom slučaju moralo je da se razvrsta, ko 
je nepokretan, za koga je potreban poseban transport od onih koji su pokretni, je l' 
tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To bi trebalo tako. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li se sećate da li je kod vaših pacijenta bilo 
nepokretnih, u vašoj grupi, da ne kažem, odelenju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su oni sa svojim povredama bili isključivo 
vezani za vašu specijalizaciju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne samo za moju, nego i za kirurški dio. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Juče ste pominjali, mislim na pitanje Tužilaštva i 
kolege Vasića, dokument temperaturne liste. Možete li mi reći šta je to i da li je to 
dokument koji prati istoriju bolesti? Priznajem da sam laik za te stvari. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je dokument, odnosno jedna lista koja se 
stavlja na krevet bolesnika, koja sadrži točno ime, prezime, vrstu bolesti sa 
određenom vrstom ljekova, prati se kad koji dan što dobiva, temperatura i tako to. To 
je temperaturna lista. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li se ona vodi svakodnevno? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Trebalo bi ako stignete. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Shvatio sam iz ovih podataka znači da se tu i 
terapija da se unosi, ona koja treba da se primenjuje svakodnevno i verovatno 



 

 
 
 
 
 
 

pretpostavljam merenje temperature i već ne znam šta, ono šta se čini sa pacijentom 
koji je na bolničkom lečenju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Hvala. Da li ste vi iz prostorije u kojoj ste vi bili 
zadnjih dana, mogli da jasno čujete pucnjavu i eksploziju granata, lično? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Rekli ste, mislim na pitanje kolege Borovića, da 
više nije bilo pucnjave od 18. novembra. A da li se sećate, da li vam sad prolazi kroz 
vaše pamćenje, 18... više me interesuje 19. novembar. Da li se sećate da su se čuli 
pojedinačni pucnji ili eksplozije?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Pojedinačne možda, ali ne i jakog topništva, 
ako se ne varam, ali tu molim ... 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Baš me to interesuje. Da ne pravim neku da 
mislite zamku. Moje konkretno pitanje: pojedinačne samo da li ste čuli? Recite mi ko 
je Željka Zgonjanin? U stvari, mislim da ste već odgovorili, ali da li znate konkretno 
čime se ona bavila u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Znam ime i prezme te osobe i znam da je bila 
tamo, ali čisto što je radila konkretno, koji su njeni zadaci, ne bih mogla sa sigurnošću 
kazati. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li vam nešto znači ime Biljuš Sadika? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, naša lječnica. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Na kom odelenju je ona radila, kojim se bavila ... 
koja je specijalizacija bila? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Internista. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste poznavali njenog muža Davora? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne osobno. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li ste čuli da li je on bio uopšte tokom tih 
meseci u bolnici, da li je dolazio? Da li vam je to poznato? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne, nije mi poznato. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Juče sam čuo da vas je lično upravnica Bosanac 
molila da se vratite u bolnicu, da dođete, da ste potrebni bolnici. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tako je.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste čuli od vaših kolega Srba koji su 
napuštali bolnicu da je i njih ona to molila? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam o tome razgovarala s njima. 
 



 

 
 
 
 
 
 

ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Sad ste mi odgovorili malopre kada sam vas pitao 
o pripremi za evakuaciju, da pretpostavljate, odnosno to ste juče rekli, da je u 
evakuaciji zadatak medicinskog osoblja da prati ranjenike. To ste i sada rekli i juče, je 
l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Tako je.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste vi to dobili kao informaciju da će se to 
desiti u pogledu organizacije evakuacije ili da to smatrate pravilom za evakuaciju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja to smatram kao pravilo. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li je bilo ko od medicinskog osoblja iz 
bolnice pratio ranjenike koji su evakuisani 18. oktobra? Da li to znate? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Po mojim saznanjima, nekoliko medicinskih 
sestara je išlo da, kao pratnja. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su se ikad vratile?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Čuli smo ovde od drugih svedoka, pa bih vas 
pitao da li vam nešto znači pojam "Radna grupa za evakuaciju"? Da li ste čuli da se to 
organizovalo u bolnici? Priprema nekih ljudi koji treba da pripomognu oko utovara i 
tako dalje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je za 20. novembar ujutru 
bilo predviđeno da pomoćno osoblje u bolnici nosi bele mantile? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Znate li uopšte da je u bolnici bilo pomoćnog 
osoblja koju su tu radilu i volonterski? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Pokojni suprug gospođe Binazije Kolesar, Mihalj, 
koga znate, tvrdi haškom Tužilaštvu, u svojoj izjavi koju je dao za života, da je 
doktorka Bosanac dala nalog da pomoćno osoblje obuče bele mantile tog dana. Šta 
kažete povodom te tvrdnje? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: To je samo njegova izjava, a ne i moja 
tvrdnja. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Preći ćemo na 20. novembar. Juče ste rekli da je 
tog 20. novembra ujutru sa gospođom Kolesar kod vas došao jedan gospodin, tako ste 
doslovce rekli. Međutim, u prethodnim izjavama ste nam bliže definisali poziciju tog 
gospodina. Da li ste iz razgovora ili iz nekog gesta, postupka, mogli da utvrdite ko je 
taj čovek, čim se bavi, šta je po struci? 



 

 
 
 
 
 
 

SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ako se dobro sjećam razgovora, a teško je 
ponoviti sve od riječi do riječi, predugo je vremena prošlo, ali mislim da možda neću 
pogriještiti kad kažem da me oslovio sa kolegice. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To ste doslovce rekli prethodni put pred ovim 
Sudom, pa sam zato sad hteo preciznost. Dakle, stekli ste utisak iz tog obraćanja da se 
radi o doktoru, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da, tako je. Ali neki puta kad u oslovljavanju 
... 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Par pitanja o sastanku u gipsaoni, gipsari. Ko vam 
je rekao da odete na taj sastanak u gipsaru? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sestra Binazija upravo u momentu kada smo 
vodili taj razgovor i kad je bila pred mojom ordinacijom. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Vi ste rekli da je taj sastanak trajao po vašoj 
proceni od 30 do 45 minuta. Takođe ste rekli da ste stajali pored vrata, pa ste opisivali 
trenutak kada ste i izašli u koridor. Da li se sećate, da li je sastanak već počeo kada ste 
vi došli ili ste došli, pa ste čekali da počne sastanak? Da li se toga sećate? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da je sastanak tek počinjao, ali... 
Mislim da je tek počinjao. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li se sećate kada ste ušli u tu prostoriju, da li 
je gospodin Šljivančanin već tu bio? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Koliko je prošlo vremena od kada vam je gospođa 
Binazija rekla da odete do... da li ste odmah otišli na sastanak ili ste došli nakon 
izvesnog vremena? Možete li to da precizirate? Znam da je prošlo puno vremena. 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Vrijeme je onda teško precizirati. Da li je 10 
ili 15 minuta, ali ograničavam se u odgovoru. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To mi je dovoljan odgovor. Ta vremenska 
preciznost. Sasvim dovoljna. Da li se sećate da je tu na sastanku sa Šljivančaninom 
bio još neki čovek koji nije bio do tada iz vašeg tima, da tako kažem, bolnice? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. Jedan gospodin je bio pored njega. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To nije isti čovek koga ste prethodno videli sa 
gospođom Binazijom, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam ga gledala direktno u lice, pa ne bih 
sada mogla reći je li jeste ili nije isti. To uopće nisam memorirala. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li se sećate da li vam se taj čovek bilo kad 
tokom sastanka obratio kojom rečju? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne mogu se toga sjetiti. 



 

 
 
 
 
 
 

 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Pokušaću da vas podsetim ili da vam osvežim 
pamćenje iskazom svedoka gospođe Kolesar Binazije. Ona tvrdi pred ovim Sudom, 
kada je došla na sastanak da se prvo obratio taj čovek, pa tek nakon njega gospodin 
Šljivančanin. Da li vam to nešto znači? Da li je ona možda bila u isto vreme kada i vi 
na sastanku? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam rekla da sve djelove nisam slušala, i to 
u svim svojim izjavama i stojim iza toga da nisam sve djelove i da sam i bila odsutna. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: To sam dobro zapamtio. Ja pokušavam da vam 
osvežim pamćenje. Ali ne isključujete mogućnost da se taj čovek možda isto obratio. 
Tu mogućnost ne isključujete, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne isključujem. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li je na tom sastanku bila i gospođa Bosanac u 
bilo kom trenutku? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Koliko se ja sjećam, ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Doktor Njavro? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Ne sećate se ili se sećate da ga niste videli? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Sjećam se da ga nisam vidjela u onoj gužvi. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Je l' vam znači nešto ime vozača Ragač Zdenko? 
Da li ga poznajete? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne osobno. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste tokom tog razgovora vi ili bilo ko od 
vaših kolega gospodinu Šljivančaninu rekli šta ste prethodno radili, da ne pominjemo 
sad ponovo? Mene interesuju, znači, one dve informacije koje ste dali u Sudu oko 
lista i oko povreda. Da li ste to rekli gospodinu Šljivančaninu? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja osobno ne.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li je neko od vaših kolega to pomenuo 
gospodinu Šljivančaninu? Da li ste možda čuli tokom razgovora? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nisam čula to. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: A da li ste vi vašim kolegama rekli šta ste uradili? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Nikome. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Nakon toga ste imali sastanak sa doktorom 
Ivankovićem. Opisali ste nam takođe ono šta ste čuli od obraćanja gospodina 
Šljivančanina i mogućnost da možete ostati u bolnici, da možete otići u Hrvatsku ili u 
Srbiju. Kažite mi, s obzirom na ono šta smo čuli juče u glavnom ispitivanju, zašto ste 



 

 
 
 
 
 
 

ostali u Vukovaru... Zašto tad niste ostali u Vukovaru kada vam je ponuđeno da 
ostanete da radite u bolnici? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Prva i jedina misao mi je tada bila da dođem 
svojoj obitelji. Ako mi je pružena ta šansa, prvo to. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Opisali ste da ste videli trenutak kada kroz 
koridor se odvode pacijenti. Čak ste izašli u hodnik, koliko sam ja shvatio, je l' tako?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li su tom prilikom samo pacijenti izlazili iz 
bolnice? Da li je osoblje ostalo? Da li su ostali civili još bili u zgradi? U tom trenutku 
kada ste to videli? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja ću moliti da mi ponovite. Nisam stvarno 
razumjela.  
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Opisali ste da ste videli u trenutku da kroz 
koridor, na taj izlaz Hitne pomoći se izvode pacijenti. Da li ste tom prilikom videli 
samo pacijente ili izlaze istovremeno i civili, u tom trenutku? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja sam registrirala samo pacijente. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Kažite mi kada ste otprilike vi izašli u dvorište 
Hitne pomoći da čekate tu evakuaciju, odlazak u autobuse? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ja mislim negdje oko 10.00. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: I koliko ste otprilike stajali u dvorištu do trenutka 
kada ste otišli ka autobusima? 
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Mislim da negdje između sat i dva sata 
vremena. 
 
ADVOKAT LUKIĆ – PITANJE: Da li ste tada videli nekoga od posmatrača 
Evropske misije (ECMM, European Community Monitoring Mission) i 
Međunarodnog crvenog krsta ili nekih kamermana uopšte tu u dvorištu?  
SVEDOKINJA P-021 – ODGOVOR: Ne bih mogla izdvojiti. Sa tog mjesta gdje 
sam bila, mislim da tako nešto nisam mogla vidjeti. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Poštovani Sude, imam još samo jedno pet minuta. Ne znam 
kakva je namera kolege tužioca u pogledu dodatnog ispitivanja. Ako nema nameru, 
možda da ne zadržavamo svedoka da ostaje još ceo dan. Eto to samo da vidimo da li 
da prekidamo sada. 
 
SUDIJA PARKER: Nažalost, Gospodine Lukiću, popodne u ovoj sudnici treba da 
bude drugo suđenje, zbog toga moramo sada da oslobodimo sudnicu, pa moram da 
vas zamolim da završite sutra ujutru. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Ne mogu da obećam da će trajati pet minuta. 



 

 
 
 
 
 
 

 
SUDIJA PARKER: Ja sam prilično svestan toga. Ja sam bio advokat 34 godine i ja 
tačno znam kako to izgleda kada se prespava noć. Sada ćemo da prekinemo sa radom 
i nastavićemo sutra u 9.00. 
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